
Ugerløse Sogn d. 23-2-25
Protokol nr.121

Protokol for mødet d. 25-2 2025 kl. 19.00 i Sognegården 

1. Godkendt dagsorden 
2. Ingen kommentar til sidste protokol  
3. Godkendt forretningsorden, endelig 
4. Orienteret om revisionsprotokol for regnskab 2023, der har trukket ud, men nu er på plads.
5. Godkendt vedtægt for kasserer
6. Godkendt vedtægt for kirkeværge 
7. Udsat underskrift af regnskabsinstrukser.
8. Aftale med regnskabsføreren. Fornyelse besluttes. Vi har ikke behandlet aftalen siden den er indgået 

og det indstilles at den genforhandles.Godkendt 
9. Orientering om og godkendelse af afskrivninger uerholdelige fordringer 2024. De er meget små 

denne gang og udsættes til at blive præsenteret og godkendt ved regnskabsaflæggelsen.
10. Forventninger til proces for varme og kalkning, herunder drøftes hvem der vil være med i 

byggeudvalget. Ud fra materialet arkitekten præsenterer vil formanden indkalde til et forberedende 
møde, hvor materialet præsenteres + evt ekstraordinært menighedsrådsmøde

11. Beslutning om vikarer skal lønnes efter overenskomst eller efter individuel lønforhandling? 
Jens Viggo skriver;

1. Overenskomst baseret vikarafregning er ved at være implementeret alle steder i
nabosognene herunder de tre andre/samarbejdende sogne. Ny overenskomst gælder fra 1/10.

Det gælder for organist, sang, graver/kirketjener, For musikdelen er der for 6 forskellige 
gudstjeneste-typer fastlagt tidsrammer og timesatser og pensionsandel. 
De 6 forskellige gudstjeneste-typer nævner ikke specifikt f.eks ”musikgudstjeneste” eller andre 
lignende, særlige gudstjenester hvor der indkaldes(aftales) supplerende musisk indhold eller 
supplerende instrument eller sang. I Tølløse og Soderup, har vi til enkelte tilfælde af 
supplerende/anden musikgrundlag taget udgangspunkt i de samme (nye) tariffer også når der har 
været instrumentmæssigt andet/supplerende profil end en organist, Afholder man f.eks en 
musikgudstjeneste med deltagelse af et orkester niveau tolker jeg som at det er sognet frit for at 
forhandle et honorar. Ligeledes i en anden profil som ”mindful gudstjenester” hvor der f.eks kunne 
være en harpe spiller involveret. 
Jeg kan ikke forestille mig at Ugerløse sogn  ikke skulle følge de overenskomstmæssige rammer for 
en organist eller en sanger i traditionel forstand. Jeg har i dag sendt Ted en skemaoversigt for 
struktur, timetal og rammer for dem og som anvendes i nabosognene, og nu mange andre steder ved 
jeg fra vores vikarkorps. 
Besluttet at koordinationsudvalget bedes tage stilling til hvordan vi klarer ens afregning af vikarer i 
de 4 sogne. Indtil da fortsætter vi med individuelle lønforhandlinger i Ugerløse Kirke.

12. Beslutning om konfirmationsdatoer: På vegne af næste års konfirmandforældre ønskes på dagsorden 
deres ønske om at konfirmation i 2026 bliver lørdag den 2. og 9. maj og ingen søndag! Det kræver 
en rådsbeslutning, da det strider imod vores sidste afgørelse om, at det skulle være den første søndag 
i maj, lørdag og søndag. Rådet fastholder første søndag i maj, og lørdagen dagen før, altså samme 
weekend - som alternativt valg.

13. Godkendt at der sendes to personer til kirkekonference på landet d. 6-3-25. Formand for 
menighedsrådet og formand for lokalforum deltager i konferencen og det godkendes at udgifter 
afholdes, herunder transport. I alt anslået 1.500,-kr 
https://www.kirkenpaalandet.dk/ 

14.  Orientering om arbejdet med fællessang mellem flere sogne. Ved Birger 
Undløse og Soderup/Kr.Eskilstrup vil gerne være med, St. Tåstrup og Tølløse har også sendt signal 
om, at de vil være med. Arrangementerne vil blive med endnu ikke aftalte mellemrum, på tur hos 
hinanden. Sara undersøger og laver en provsti-ansøgning. 



15. Orientering fra kontaktpersonen og daglig leder givet.
Der opslås en deltidsstilling til kirkesanger og en deltidsstilling til kirketjener.

16. Skovlauget indstiller: GODKENDT
- at Menighedsrådet bevilger Skovlauget overskuddet fra udtynding af skoven Godkendt!
- at midlerne hensættes til senere anvendelse 18.000,-kr.  Godkendt!
Udtyndingen af skoven er vel overstået og det endelige regnskab viser et mindre overskud. 
Skovlauget indstiller, at midlerne optjent ved udtyndingen af skoven, hensættes til brug i 
Kirkeskoven på et senere tidspunkt. Godkendt!

Skovlauget har flere ønsker til anvendelse af midlerne, eksempelvis:
• Opsætning af skilte/adgangsregler med etableringen af den nye sti.
• Skraldestativ v. indgange.
• Borde og bænke.
• Indvielse ved færdiggørelse af stisystemet.
• Øvrige uforudsete omkostninger.

17. Skovlauget indstiller: GODKENDT
- at Menighedsrådet tager til efterretning, at arbejdet med stierne sættes i gang og at Skovlauget 
prioriterer i stierne, alt efter hvor langt økonomien rækker.
- at Menighedsrådet lægger ud om nødvendigt, indtil midlerne fra Friluftsfonden og 
Byudviklingspuljen er udbetalt. 
- at Menighedsrådet tager til efterretning at overskydende jord fordeles på de markerede arealer.
- at Menighedsrådet tager til efterretning, at der anlægges et trækrør, under forudsætning af tilladelse
fra byggesag.
Skovlauget  har arbejdet med etablering af stisystem i skoven med fast belægning.
Der er søgt og bevilget midler fra Friluftsrådet samt byfornyelsespuljen, sidst nævnte er kun 
modtaget mundtligt, men bekræftes snarest muligt skiftligt. 
Det vil sandsynligvis være nødvendigt, at Menighedsrådet sikrer udlæg for anlægget, da Friluftsrådet
udbetaler midlerne efter dokumentation af regning.
Budgettet til etablering af stier forventes at være kr. 408.000 eks. moms. 
Friluftsrådet dækker op til 70% svarende til kr. 285.600 og medfinansiering på 30% fra 
Byfornyelsen svarende til kr. 122.4000
Nedenstående billede er et oversigtskort med kort beskrivelse og optegning af hovedstierne. 
Skovlauget vil snarest markere stierne i skoven i prioriteret rækkefølge med træpæle i forskellige 
farver. De forskellige farver skal illustrere, hvilke stier der etableres først (hovedstier), og i hvilken 
rækkefølge øvrige stier prioriteres, alt efter hvor langt midlerne rækker.
Som det er skitseret i kortmaterialet, så ses to arealer til jorddeponi, for den del som ikke indgår i 
opbygningen af stien (kanter). Her kan det til tider bliver vådt, hvilket ikke er hensigtsmæssigt, idet 
specielt den sydvestlige del i fremtiden kan anvendes som samlingssted. Derfor tænkes jorden 
fordelt på dette areal (der må terrænreguleres op til 0,5 meter på egen matrikel). 
Skovlauget ønsker at lægge et trækrør ind til “samlingspladsen”. Det undersøges for øjeblikket om 
det kræver byggetilladelse.
Der afsøges muligheder for, at få en rabat/sponsorat på råstofferne, hos den lokale grusgrav, som 
skal anvendes til stiforløbet. 
Opgaven forventes opstartet medio marts under hensyntagen til vejrliget.

18. Skovlauget indstiller:  - at menighedsrådet tegner medlemskab, på vegne af Skovlauget, hos 
Skovdyrkeforeningen Øerne. Et medlemskab vil blandt andet indbefatte uvildig rådgivning og giver 
Skovlauget en troværdig ekstern samarbejdspartner/rådgiver, som kan være med til at løfte ansvaret 
for fremtidige opgaver i Kirkeskoven. Desuden vil det fjerne eventuelle forhold af inhabilitet 
(Bjørn), da den tilknyttede kommende skovfoged, vil være en kollega til Bjørn. Det vil give en øget 



sikkerhed for begge parter. Kontingentet (standard) koster 2.200 kr./år og omfatter et årligt 
møde/skovgennemgang. 
Hertil er provenuet til foreningen i forbindelse med udførelse af eventuelle entrepriser i skoven og 
salg af skovens effekter sænket. 
Ydermere vil den forespurgte landbrugsdel (rapportering i Fællesskemaet) kunne afvikles via 
Skovdyrkerne (VKST) til bedre pris end hidtil. 
Skovlaugets indstilling er      GODKENDT, Bjørn deltog ikke i behandlingen af sagen.

19. Rådet rundt.: foreløbig dagsorden til d. 9-3, koncert d. 23-3 
MR opfordret til at indsende visions-emner/forslag til drøftelse 9-3
23-3: Let spisning kl. 12, Koncert kl. 13.00 med Gospelkoret. Alle MR i Holbæk provsti inviteres. 
Budget 4.000,-
Deltagere fra MR kan få billetten til Stiftsdagen betalt af kirkekassen.

20. Evt:
Aftensgudstjenester den sidste søndag hver måned er ganske velbesøgte!
Skovlauget er fuld af ideer i forbindelse med det nye stisystem.
Vedtægt for kontaktperson besøges næste gang.


